

REPUBLIQUE DU CAMEROUN

Paix – Travail – Patrie

MINISTERE DE L'ADMINISTRATION
TERRITORIALE

REGION DU NORD OUEST

SERVICE DU GOUVERNEUR



REPUBLIC OF CAMEROON

Peace – Work – Fatherland

MINISTRY OF TERRITORIAL ADMINISTRATION

NORTH WEST REGIONAL

GOVERNOR'S OFFICE

TENDER NOTICE OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER

N° *027* /ONIT/NWRTB/GOV-NW/2026 OF *17* /*09* /2026 FOR THE
CONSTRUCTION OF A MINI WATER SUPPLY SCHEME FOR POTABLE WATER IN
LIP-GOM IN NWA SUB DIVISION, DONGA MANTUNG DIVISION, NORTH
WEST REGION BY EMERGENCY PROCEDURE.

Financing: MINEPAT Public Investment Budget of 2026

1. Subject of the invitation to tender:

Within the framework of 2026 Public Investment Budget, the Governor of the North West Region, Delegated Contracting Authority hereby launches an Open National Invitation to Tender

FOR THE CONSTRUCTION OF A MINI WATER SUPPLY SCHEME FOR POTABLE WATER IN LIP-GOM IN NWA SUB DIVISION, DONGA MANTUNG DIVISION, NORTH WEST REGION BY EMERGENCY PROCEDURE.

2. Nature of work:

Work to be done consists of

- 100 SITE INSTALLATION
- 200 STRUCTURES
- 300 EARTH WORKS
- 400 PIPE WORKS
- 500 CATCHMENT PROTECTION
- 600 PROJECT SUSTAINABILITY

3. Execution Deadline

The maximum duration provided by the Delegated Contracting Authority for the execution of the works forming the subject of this invitation to tender is **Three (03) calendar months**

4. Lots:

The work is in a unique lot as follows

FOR THE CONSTRUCTION OF A MINI WATER SUPPLY SCHEME FOR POTABLE WATER IN LIP-GOM IN NWA SUB DIVISION, DONGA MANTUNG DIVISION, NORTH WEST REGION BY EMERGENCY PROCEDURE.

5. Estimated cost

The estimated cost after preliminary studies is **50 000 000(FIFTY MILLION) FCFA.**

6. Participation and origin

Participation in this invitation to tender is opened to all national companies specialized in building construction and public works who are duly categorised.

7. Financing

Works which form the subject of this invitation to tender shall be financed by the 2026 Public Investment Budget of the Ministry The Economy, Planning and Regional Development Budget Head N°22 2614 33000004 041 523412

8. Bid bond

Each bidder must include in his administrative documents, a bid bond in line with the prescription of Caisse des Depots et Consignations (CDEC) approved by the Ministry in charge of finance and whose list is found in this Consultation File, of an amount of **One Million (1,000,000) francs CFA** and valid for thirty (30) days beyond the date of validity of bids.

9. Consultation of file

The file may be consulted during working hours at the Governor of North-West Region office in Bamenda or online using the address; www.marchespublics.cm, as soon as this notice is published.

10. The Acquisition of the Tender file

The file will be obtained online in the MINMAP/COLEPS platform www.publiccontracts.com as soon as this tender notice is published against payment of a non-refundable sum of **64,300 (Sixty-four Thousand Three Hundred Francs CFA)**, payable at the Public Treasury, representing the cost of purchasing the tender file.

11. Presentation of consultation file:

The bids prepared in English or in French shall be sent in three (03) volumes as follows:

- A) Containing the administrative documents (Volume 1);
- B) Containing the technical documents (Volume 2);
- C) Containing the financial documents (Volume 3);

The three (03) volumes shall then be enclosed in a folder bearing only the reference of the Tender in question. The different documents of each offer shall be numbered as indicated in the tender and separated by dividers of the same colour.

12. Submission of bids:

Each offer drafted in English or French will be submitted online in the MINMAP/COLEPS platform www.publiccontracts.com not later than 29/10/2026 at 11 AM local time. A backup copy of the Tender saved in a USB key or a CD/DVD must be sent in a sealed envelope with a clear and legible indication "backup copy" within the time limit and should carry the inscription

"Open National Invitation to Tender N°...../ONIT/NWRTB/GOV-NW/2026 of/...../2026

FOR THE CONSTRUCTION OF A MINI WATER SUPPLY SCHEME FOR POTABLE WATER IN LIP-GOM IN

NWA SUB DIVISION, DONGA MANTUNG DIVISION, NORTH WEST REGION BY EMERGENCY

PROCEDURE

"To be opened only during the bid-opening session"

File size and format

The maximum size of the document that will be lodged on the COLEPS platform shall be constituted of the bidders offer as:

- 5 MB for Administrative Offers
- 15 MB for Technical Offers
- 5MB for Financial

Supported format shall include

- PDF format for text document
- JPEG format for images

The tendered shall use compression software to reduce the size of the file to be submitted.

13. Admissibility of bids

For fear of being rejected, only originals or true copies certified by the issuing services or administrative authorities must imperatively be produced in accordance with the Special Regulations of the invitation to tender. They must obligatorily not be older than three (3) months preceding the date of submission of bids or may be established after the signature of the tender notice. Any bid not in compliance with the prescriptions of the Tender File shall be declared inadmissible.

14. Period of validity of Bids

Bidders shall remain bound by their bids for a period of 90 days from date of opening of the bids.

15. Opening of bids

The bids shall be opened in a single phase. The opening of the administrative documents, the Technical and Financial offers will take place online in the MINMAP/COLEPS platform www.publiccontracts.com on the 09 / 10 /2026 at 12 noon local time, in the conference hall of the regional Tenders' Board, by its competent Members. Only bidders may attend or be represented by duly mandated persons of their choice. The bids will be evaluated exclusively of value added tax (EVAT) and all taxes inclusive (ATI) and accompanied by a signed model submission

16. Evaluation criteria

The bids shall be evaluated according to the main criteria as follows:

A. Eliminatory criteria

1. The absence insufficient of bid bond document in the administrative file;
2. Non respect of forty-eight (48) hours given for absence or non-conformity of a document in the administrative file;
3. Non respect of 75% of essential criteria;
4. Deadline for execution more than that prescribed;
5. False declaration or falsified documents;
6. Omission in the financial document of quantified price in the bill of quantities
7. Failure to provide a backup copy of offers saved in a USB key or a CD/DVD on time;
8. Failure to comply with the format of file type and size for online submission;
9. Failure to present a CDEC receipt or proof of deposit of the amount of the bid bond requested into the Deposit and Guarantee Fund.
10. Failure to present a certificate of categorization or receipt of deposit of file for categorisation of the enterprise in the "Hydraulic (water) "sub Sector of activities

B: Essential criteria

1. General presentation of the tender files;
2. References of the company in similar works;
3. Quality of the personnel;
4. Technical organisation of works;
5. Logistics;
6. Financial capacity;
7. Attestation and report of site visit
8. Special Technical Clauses initialled on all the pages and sign on the last page;
9. Special Administrative Clauses completed and initialled on all the pages and sign on the last page;
10. Safety measures on the site.

The criteria for the qualification of bidders shall be as follows:

The details of essential criteria are given in the Special Tender Regulation (STR).

This evaluation will be done in a purely positive way (yes) or negative (no) with an acceptable minimum from at least 75% of the essential criteria taken in account.

17. Award

This evaluation will be done in a purely a purely binary method with a positive (**yes**) or negative (**no**) with an acceptable minimum of **75%** of the essential criteria taken into account.

The contract will be awarded to the bidder who would have proposed the offer with the lowest reasonable amount, in conformity with the regulations of the Tender Documents and having satisfied to **100%** of the eliminatory criteria and at least **75%** of the essential criteria.

Pursuant to justification by bidder, unconvincing abnormally low costing will not be accepted spelled out in the Special Regulations of the invitation to tender of this consultation.

18. Complementary information

Additional technical information may be obtained the Regional Delegate of MINEPAT, North West. Bamenda.

Done at Bamenda on the, 17 SEPT 2026

Copies:

- RD MINEPAT/NW/B'DA
- RD MINMAP NW
- ARMP BAMENDA
- Chairperson of NWRTB
- Notice Board
- File/archive

THE Governor
(DELEGATED CONTRACTING AUTHORITY)
AND BY DELEGATION
THE INSPECTOR GENERAL



Ignatius Ekale Netonda
Senior Administrative Officer
Super Scale



AVIS D'APPEL D'OFFRE

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT N° 027 /AONO/GOUV/CPMNO/2026 DU 17 /09 2026 POUR LA CONSTRUCTION D'UNE MINI-ADDUCTION D'EAU POTABLE A LIP-GOM DANS L'ARRONDISSEMENT DE NWA, DEPARTEMENT DU DONGA MANTUNG, REGION DU NORD- OUEST PAR PROCEDURE D'URGENTES

Financement : Budget d'Investissement Public (BIP) du MINEPAT, exercice 2026

1. Objet de l'appel d'offres :

Dans le cadre du Budget d'Investissement Public de l'exercice 2026, le Gouverneur de la Région du Nord-Ouest, Autorité Contractante Déléguée lance un APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT N° 027 /AONO/GOUV/CPMNO/2026 DU 17 /09 2026 POUR LA CONSTRUCTION D'UNE MINI-ADDUCTION D'EAU POTABLE A LIP-GOM DANS L'ARRONDISSEMENT DE NWA, DEPARTEMENT DU DONGA MANTUNG, REGION DU NORD- OUEST

2. Nature des travaux :

- 100 SITE INSTALLATION
- 200 STRUCTURES
- 300 EARTH WORKS
- 400 PIPE WORKS
- 500 CATCHMENT PROTECTION
- 600 PROJECT SUSTAINABILITY

3. Le délai d'exécution

Le délai maximum d'exécution prévu par le Maître d'Ouvrage pour les travaux faisant l'objet du présent appel d'offres est de trois (03) mois calendaires.

4. Allotissement

Les travaux sont regroupés dans un unique lot.

5. Coût prévisionnel

Le coût prévisionnel des travaux à l'issue des études préalables est de **cinquante million (50, 000,000) Francs CFA.**

6. Participation et origine

La Participation à cette consultation est ouverte aux entreprises de droit camerounais qui se seront conformés aux lois fiscales et ont une bonne expérience dans le domaine intéressé et catégorisé.

7. Financement

Les prestations, objet du présent Appel d'Offre est financé par le Budget d'Investissement Public du Ministère L'Economie, de la Planification et de L'Aménagement du Territoire pour l'année 2026.

8. Cautionnement de soumission

Chaque soumissionnaire doit inclure dans ses documents administratifs, un cautionnement de soumission suivant la prescription de la CAISSE DES DEPOTS ET CONSIGNATIONS (CDEC) agréée par le Ministère en charge des finances et dont la liste se trouve dans le dossier de consultation, d'un montant **d'Un Million (1,000,000) francs CFA** et valable trente (30) jours au-delà de la date de validité des offres

9. Consultation du Dossier d'Appel d'Offres

Le Dossier d'Appel d'Offres peut être consulté et obtenu aux heures ouvrables au Bureau du Gouverneur de la Région du Nord-Ouest ou en ligne à l'adresse : www.marchespublics.cm dès Publication du présent avis.

10. Acquisition du Dossier d'Appel d'Offres

Le dossier sera obtenu en ligne sur la Platform www.publiccontracts.com du MINMAP/COLEPS dès la publication du présent avis de marché contre paiement d'une somme non remboursable de **64,300(soixante-quatre mille trois cents) francs CFA**, payable au Trésor Public, représentant le coût d'achat du dossier d'appel d'offres.

11. Remise des offres

La méthode de remise doit être en ligne et rédigée en français ou en anglais.

L'offre devra être déposée par le soumissionnaire sur la plateforme COLEPS au plus tard de le 29/10/2026 à 11 h 00. Une copie de sauvegarde de l'offre sauvegardée sur une clé USB ou un CD/DVD devra être envoyée dans une enveloppe fermée avec la mention claire et lisible « copie de sauvegarde » portant le libellé dans le délai impact

A MONSIEUR LE GOUVERNEUR DU NORD OUEST AUTORITE CONTRACTANTEDELEGUE
APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT N° ____/AONO/GOUV/CPMNO/2026 DU ____/____ 2026 POUR LA
CONSTRUCTION D'UNE MINI-ADDUCTION D'EAU POTABLE A LIP-GOM DANS L'ARRONDISSEMENT DE
NWA, DEPARTEMENT DU DONGA MANTUNG, REGION DU NORD- OUEST

«A N'OUVRIR QU'EN SEANCE DE DEPOUILLEMENT»

Taille et format du fichier :

Pour l'en chères en ligne, la taille maximale de documents qui seront téléchargés sur la plateforme et constituant l'offre du soumissionnaire sera de ;

- 5Mo pour les offres administratives,
- 15Mo pour les offres Techniques,
- 5Mo pour les offres financements.

Les formats pris en charge doivent inclure :

- Formats PDF pour documents textes,
- Formats JPEG pour les images.

Le soumissionnaire devra utiliser un logiciel de compression pour réduire la taille du fichier à soumettre

12. Recevabilité des offres

Sous peine de rejet, les pièces du dossier administratif requises doivent être produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou une

autorité administrative (Gouverneur, Préfet, Sous-préfet,), conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres.

Elles doivent dater de moins de trois (03) mois précédant la date originale de dépôt des offres ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'Avis d'Appel d'Offres.

Toute offre incomplète conformément aux prescriptions du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre agréée par le Ministère chargé des Finances..

13. Présentation du dossier de consultation :

L'offre préparée en Anglais ou en Français devra être envoyée en trois (03) volumes comme suit :

- A) contenant les documents administratifs (Volume 1);
- B) contenant les documents techniques et financiers (Volume 2);
- C) contenant les documents financiers (Volume 3);

Les trois (03) volumes seront alors enfermés dans une seule enveloppe scellée portant uniquement la référence du devis en question. Les différents documents de chaque offre seront numérotés comme indiqué dans l'offre et séparés par des intercalaires de même couleur.

14. Ouverture des Offres

Les offres seront ouvertes en une seule phase. L'ouverture des documents administratifs, les offres techniques et financières auront lieu en ligne sur la plateforme www.publiccontracts.com du MINMAP/COLEPS le 09/10/2026 à 12 heures, heure locale, dans la salle des conférences du bureau désigné par le maître d'ouvrage, par la Commission Régionale des marchés de la région du Nord-Ouest. Seuls les soumissionnaires peuvent assister ou se faire représenter par des personnes dûment mandatées de leur choix.

15. Durée de validité des offres

Les Soumissionnaires resteront liés par leurs offres pour une période de 90 jours à compter de la date d'ouverture des offres.

16. Evaluation des offres

Les offres seront évaluées sur la base des critères ci-après :

A: critères Éliminatoires

1. Absence ou insuffisance de la caution provisoire de soumission ;
2. Non-respect du délai de 48 hrs pour non-conformité ou absence de document dans le dossier administratif.
3. Délai d'exécution supérieur à celui prescrit (supérieur à quatre mois)
4. Proposition de l'Offre Financière supérieure au montant de l'enveloppe ;
5. Fausse déclaration ou documents falsifiés ;
6. Le non-respect de 75% des critères essentiels
7. Omission d'un prix quantifié dans le devis ;
8. Défaut de fournir une copie de l'offre sauvegardée sur une clé USB ou un CD/DVD à temps
9. Défaut de se conformer au format du type de fichier et de la taille pour la soumission en ligne ;
10. Défaut de présenter un reçu du CDEC ou une preuve de dépôt du montant de la caution de soumission exigée auprès du Fonds de dépôt et de garantie ;
11. Défaut de présenter un certificat de catégorisation ou un reçu de dépôt du dossier de catégorisation de l'entreprise dans le sous-secteur d'activité « hydraulique (eau) ;

B: critères Essentiels

1. Présentation Générale des dossiers d'Appel d'Offres ;
2. Références de l'Entreprise ;
3. Qualification du personnel d'encadrement ;
4. Organisation technique des travaux;
5. La logistique;
6. La capacité financière;

7. Attestation et rapport de visite du site,
8. Les Clauses Techniques Particulières paraphées dans toutes les pages ;
9. Les Clauses Administratives Particulières dûment remplies et paraphées dans toutes les pages ;
10. Mesures de sécurité sur le site.
Les critères concernant la qualification du soumissionnaire seront les suivants :
Les détails des critères essentiels sont précisés dans le Règlement Particulier de l'Appel d'Offres (RPAO).
Cette évaluation sera faite sur une base purement positive (oui) ou négatif (aucun) avec un minimum acceptable d'au moins 75% des critères essentiels.

17. Attribution

Le contrat sera accordé au Soumissionnaire ayant proposé l'offre la moins distante et remplissant les capacités techniques et administratives conformément aux règlements d'Appel d'Offres et ayant satisfait à 100% les critères éliminatoires et au moins 75% les critères essentiels.

18. Renseignements complémentaires

Les renseignements techniques complémentaires peuvent être obtenus auprès de la Délégation Régionale de MINEPAT du Nord-Ouest,

Fait à Bamenda, le 17 SEPT 2026

LE Gouverneur
(DELEGUE AUTORITE CONTRACTANTE)



FOR THE GOVERNOR
AND BY DELEGATION
THE INSPECTOR GENERAL

Copies

Ampliations:

- RD MINEPAT/NW/B'DA
- RD MINMAP NW
- ARMP;
- Présidents CPM;
- Affichage.
- Chrono/archive

Ignatius Ekale Netonda
Senior Administrative Officer
Super Scale